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Gemeente Nieuwkoop 
T.a.v. gemeenteraad 
Postbus 1 
2460 AA  TER AAR 
 

 
 

beantwoording schriftelijke vragen 
 
 

 
 
Inleiding 
In de besluitvormende raad van donderdag 13 april heeft de raad een besluit 
genomen over duurzame opvang vluchtelingen Hollands Midden. Eind april is er 
op verschillende wijzen aan de Tweede Kamer en de VNG gecommuniceerd dat 
de opvang voor de komende jaren beduidend hoger uitvalt dan eerder 
gecommuniceerd. In het raadsbesluit, is de samenwerking uitgesproken over 
opvang van 10000 vluchtelingen voor de provincie Zuid-Holland, maar deze 
cijfers blijken een maand later al achterhaald. Wat wij begrijpen van betrokkenen 
(maatschappelijke partijen zoals, huisartsen, onderwijs etc.) is er nog geen 
contact geweest met deze partijen, hoe deze opgave te kunnen vervullen om 
alles in goede banen te leiden.  
 
1. Vraag:  
Klopt het dat het college nog geen contact heeft gezocht met maatschappelijke 
partijen, zoals huisartsen, onderwijs etc. waarop dit besluit en deze 
ontwikkelingen veel invloed hebben? Zo ja, waarom niet en wanneer is het 
college van plan dit te gaan doen? Zo nee, kunt u een tijdspad sturen wat er 
wanneer tot nu toe is gedaan en wanneer het college van plan is wat te gaan 
doen?  
 
Antwoord: 
Dat klopt. De regionale besluitvorming over het raadsvoorstel ‘Duurzame opvang 
vluchtelingen’ zal in elke betrokken gemeente medio mei/juni zijn afgerond. Op 
dit moment brengen de regio’s Holland Rijnland en Midden Holland de resultaten 
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van de besluitvorming van de afzonderlijke raden in kaart. Hierna zal de 
concretisering starten. Op dit moment is er nog geen concreet tijdspad aan te 
geven. Het college van B&W zegt graag toe de gemeenteraad van Nieuwkoop op 
de hoogte te houden van de stappen die in regionaal verband worden gezet (en 
vervolgens lokale uitwerking krijgen). 
 
2. Vraag: 
Hoe kijkt u tegen de aankondiging aan dat de aantallen hoger zullen uitvallen?  
 
Antwoord: 
De aantallen mensen die op de vlucht zijn hebben zijn oorsprong in de onrustige 
situatie waarin de wereld zich begeeft. Wij zien, lezen en horen hier dagelijks 
over. Wij kijken met zorg naar deze ontwikkelingen. Tegelijk verrast deze 
aankondiging ons hierom niet. Als gemeente hebben we zeer beperkt invloed op 
de wereldwijde ontwikkelingen maar worden wel geconfronteerd met de 
gevolgen. Het is aan iedere gemeente om de aan haar opgedragen taken naar 
beste kunnen te vervullen. Het is zowel in het belang van alle huidige inwoners 
als van de nieuwkomers als zij succesvol hun plaats vinden in onze samenleving. 
Vooralsnog gaan wij uit van de provinciale 10.000 vluchtelingen die opgevangen 
moeten worden en waar de Commissaris van de Koning van heeft aangegeven 
zich als maximum hard voor te maken. 
 
3.Vraag: 
Gezien de nieuwe aantallen die aangekondigd zijn wordt daarmee het aantal wat 
wij in Nieuwkoop moeten opvangen nu 125 in plaats van 78 en is het realistisch 
dat dit getal nog hoger kan uitvallen?  
 
Antwoord: 
Met iedereen hopen wij dat de situatie in de wereld snel normaliseert en daarmee 
de vluchtelingenstroom zal inperken. De taakstellingen die wij opgedragen 
krijgen vanuit het Rijksoverheid zullen wij moeten uitvoeren. Mocht het 
voorkomen dat ons aandeel in de oplossing (78 plekken) hoger uit zal vallen dan 
het aantal als besproken in het raadsvoorstel ‘Duurzame opvang vluchtelingen’ 
dan staat nog altijd de toezegging dat we terugkomen bij de gemeenteraad en 
we opnieuw zullen afwegen of we de taak regionaal willen invullen of dat we de 
taakstellingen eigenstandig oplossen. 
 
4.Vraag: 
Op welke wijze wilt u bijdragen aan deze samenwerking en bent u al in contact 
met de omliggende gemeenten aan wat de gemeente Nieuwkoop kan doen?  
 
Antwoord: 
Op dit moment brengen de regio’s Holland Rijnland en Midden Holland de 
resultaten van de besluitvorming in de afzonderlijke gemeenteraden in kaart. 
Hierna zal de samenwerking verder geconcretiseerd worden. Vooruitlopend 
hierop zijn er ambtelijk al eerste verkenningen geweest binnen de Rijnstreek en 
zal dit de komende tijd ook bestuurlijk worden opgepakt. 
 
5.Vraag: 
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Hoe kijkt u aan tegen de aantallen die eind april door het kabinet aan de Tweede 
Kamer zijn gecommuniceerd en wat de VNG heeft gecommuniceerd waardoor 
het aantal en dus het besluit 10000 vluchtelingen achterhaald is? 
 
Antwoord: 
Met u hebben wij kennisgenomen van zowel de VNG brief als de berichten vanuit 
het ministerie. Het onlangs aangenomen raadsvoorstel ‘Duurzame opvang 
vluchtelingen’ gaat uit van de opvang van 10.000 vluchtelingen in Zuid Holland. 
Zodra we een andere/hogere taakstelling krijgen zullen wij u hierover 
informeren/consulteren. De aangekondigde steviger opgetuigde provinciale 
regietafels zullen de totale verdeling binnen Nederland gaan bespreken. Het is 
niet uit te sluiten dat de gezamenlijke provinciale regietafels tot eenzelfde type 
afspraak komen tussen de provincies als dat we nu binnen de regio als 
samenwerkende gemeenten hebben gemaakt. Het totaal moet passen, de 
exacte onderlinge verdeling is in samenspraak aan te passen. Via de 
agendacommissie proberen wij nog een moment -voor de zomer- te vinden om 
een open gesprek over dit onderwerp met u te kunnen voeren. 
 
6.Vraag: 
Hoe wilt u omgaan met de opgave die er nog boven opkomt de komende jaren 
en hoe gaat u de gemeenteraad en onze inwoners hierin meenemen?  
 
Antwoord: 
Het college volgt de situatie in de wereld met zorg en realiseert zich dat de 
gevolgen hiervan een stevig beroep doen op het absorptievermogen van onze 
samenleving. Ook realiseren wij ons dat er meer bijzondere doelgroepen een 
beroep doen op de krappe woningvoorraad. Tegelijk voelen wij ons 
verantwoordelijk voor ons deel van de oplossing v.w.b. de 
vluchtelingenproblematiek en zullen wij onze bijdrage blijven leveren. Wij zullen u 
actief op de hoogte blijven houden.  
 
7.Vraag: 
Hoe borgt u dat de geplande en in voorbereiding zijnde uitbreiding van de 
woningvoorraad, bestemd blijft voor onze woningzoekenden, waarbij de 
beschikbaarheid voor hen gezien de toenemende aantallen statushouders, 
minimaal gelijk blijft aan wat er nu is voorzien aan woningbouwaantallen? Gaat u 
daartoe extra woningbouwlocaties in ontwikkeling nemen?  
 
Antwoord: 
Wij delen uw zorg als het gaat om de woningmarkt. Er kan verdringing plaats 
vinden tussen regulier woningzoekenden en vergunninghouders, waarvan de 
gemeente de verplichting heeft deze huisvesten. Onlangs heeft er ook een 
gesprek plaatsgevonden met een delegatie van de gemeenteraad waarin de zorg 
die u omschrijft ook nadrukkelijk aan de orde is gekomen. Ook het 
coalitieakkoord ademt een hoge mate van urgentie rondom het woonvraagstuk 
uit.  
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Tegelijk merken wij op dat de aantallen die u noemt in uw vragen gaan over COA 
capaciteit (asielzoekers die in procedure zitten) en de woonvraag pas aan de 
orde is als asielzoekers hun procedure hebben doorlopen en een status hebben 
gekregen. Het blijft belangrijk dit onderscheid te maken ten aanzien van de 
opgave voor de huisvesting van vergunninghouders en de opgave in het kader 
van de Spreidingswet. Dit laatste betreft het faciliteren van het COA ten aanzien 
van het vinden van locaties voor een AZC. De impact daarvan op 
maatschappelijke partijen zal mede afhangen van de gekozen oplossingen door 
het COA. Wel is het natuurlijk zo dat een hoge instroom bij het COA in de tijd ook 
zal leiden tot een hogere aantal vergunninghouders.  
  
De verhoogde taakstelling mbt de opvang van vergunninghouders heeft zeker 
impact voor maatschappelijke partijen zoals onderwijs en huisartsen. Ook in onze 
regio zien wij knelpunten ten aanzien van onderwijs (ISK), gezondheidszorg 
maar ook kinderopvang. De volwassen vergunninghouders moeten verplicht 
inburgeren maar zonder kinderopvang is dat vaak moeilijk te plannen.  
  
De taakstelling voor de huisvesting van statushouders blijft ook hoog (36 voor het 
eerste half jaar van 2023, 46 voor het tweede half jaar). Voor wat betreft de 
realisatie van deze taaktelling loopt Nieuwkoop op schema. De opgave om in 
2023 in totaal 82 vergunninghouders te huisvesten is veel hoger dan in de 
afgelopen jaren en daarmee is het beslag op vrijkomende huurwoningen ook veel 
hoger. Bij de samenstelling van de woonprogramma’s zullen college en raad 
rekening moeten houden met de extra druk op met name de sociale woningbouw 
voorraad. 
  
8.Vraag: 
Aangezien het college en de meerderheid van de raad zeer voortvarend en 
vooruitlopend op de spreidingswet aan de slag wenst te gaan met het huisvesten 
van asielzoekers en er dus ook een mogelijk Nieuwkoops AZC zal komen, zijn er 
al mogelijke locaties bekend en zo ja welke en zo niet wan neer kan de raad en 
de samenleving uw keuze verwachten? 
 
Antwoord: 
Deze locaties zijn nog niet bekend. Ook staat niet vast dat er in Nieuwkoop een 
AZC locatie (of nevenvestiging) komt. Regionaal brengt men nu de resultaten 
van de besluitvorming in de afzonderlijke gemeenteraden in kaart waarna de 
concretisering zal starten. Het aangenomen raadsvoorstel biedt ons de 
mogelijkheid om samen te werken. Het aangenomen raadsvoorstel geeft ons de 
ruimte om in de regio te bezien met welke gemeenten samen we invulling 
kunnen geven aan onze verantwoordelijkheid. Wij zullen de eerste verkenningen 
doen met onze buurgemeenten in de Rijnstreek. 
 
 
  
burgemeester en wethouders van Nieuwkoop 
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Nicolette Caspers 
secretaris 

Robbert-Jan van Duijn 
burgemeester 
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